
Pripomienky k plánu hospodárskeho rozvoja na roky 2016-2020 

- staré, neaktuálne údaje r. 2011 /napr. vzdelanostná štruktúra obyvateľstva, ekonomickí aktívni 

obyvatelia/ 

- str. 28 domový a bytový fond finančné prostriedky na výstavbu 24 bytových jednotiek neboli 

čerpané z prostriedkov EÚ,  ale úverom zo Štátneho fondu rozvoja bývania, ktorý sa spláca 

- spoločenský, kultúrny a športový život v obci : doplniť medzi organizácie aj e-Rko /títo                  

v posledných rokoch vyvíjajú dosť veľkú činnosť/ 

- zhrnutie výsledkov analytickej časti – vzhľadom na problémy s ihriskami by som ich za silné 

stránky obce nepovažovala – vyžadujú si finančné prostriedky, 

- doplniť medzi slabé stránky obce: 

  - vysoký počet pamiatok a ich zhoršujúci sa stav 

- vysoký počet pohľadávok a problém s ich vymožiteľnosťou, ktorý môže vzhľadom na štruktúru 

obyvateľstva ďalej narastať 

- plnenie PHSR 2010-2015, bod.5 zrealizovaná aktivita v roku 2010-sprevádzkovaná ďalšia budova 

ŠZŠ /nemožno povedať, že je to aktivita obce, keďže špeciálne školstvo nepatrí do jej kompetencií/ 

- 3. 1.nedostatočne rozvinutý historický potenciál obce – nesúhlasím s názorom využitia 

rekonštrukcie historických priestorov na založenie ďalšieho múzea, či galérie vzhľadom 

na existenciu 2 budov na tento účel /múzeum a Dardanely/, už to je dosť 

- medzi strategické ciele doplniť zabezpečenie zmeny územného plánu a dobudovanie 

infraštruktúry na ul. Komenského a za ňou - na základe ponuky prezentovanej manželmi 

Adamcovými pre výstavbu nových domov, čo si tiež vyžiada určitú finančnú investíciu 

- z priorít 3. rozvinutý potenciál obce vyňať opatrenie 3.1.3 rekonštrukcia hradu a jeho 

sprístupnenie návštevníkom – nie je majetkom obce, ale súkromníka /obec nemôže investovať 

verejné financie do cudzieho majetku/ a nemá ich dosť ani na svoj vlastný majetok 

- najväčšia chyba PHSR – ani v roku 2010, ani tentokrát sa program netvoril na princípe 

spolupartnerstva organizácii na území obce a participácie občanov, čo je hlavný a základný problém, 

prečo kooperácia a spolupráca jednotlivých aktérov nefunguje /až na výnimky/ 

- realizačná a finančná časť – nie je jasné, prečo je akčný plán zostavený na obdobie dvoch rokov 

2016,2017, keď plán rozvoja sa robí na 5 rokov, rok 2017 je akčný plán vzhľadom na vývoj 

kapitálových príjmov a výdavkov na strane 34 za predchádzajúce roky nereálny a riadne nadnesený, 

naplánované investície na rok 2017 predstavujú spolu sumu 8.800.000,- Eur, čo je skoro 3-násobok 

ročného rozpočtu obce ako celku /odporúčať rozdeliť do viacerých rokov – v roku 2017 ponechať 

kanalizáciu+dať ju aj do roku 2016/ 

-vzhľadom na predchádzajúce skúsenosti s veľkými investíciami v obci  v rovnakom čase 

/rekonštrukcia školy, Ošustovec/ a s dlhým  časovým úsekom preplácania faktúr z eurofondov        

 v minulosti /4-6 mesiacov/,  aj napriek existencii rezervného fondu obec nie je schopná finančne 

uniesť naraz takú veľkú finančnú záťaž a tiež je potrebné rátať s fluktuáciou a neskúsenosťou 

pracovníkov na ekonomickom úseku a neskúsenosťou starostu /už jedna veľká investícia je dosť-

r.2017/, časovo sa to nedá stíhať ani z hľadiska stavebného konania a verejného obstarávania  

- akčný plán pripomína skôr investičný plán  

- za najdôležitejšie považujem skutočnosť = existenciu zákona o rozpočtových pravidlách územnej 

samosprávy § 17 a, a zákona o rozpočtovej zodpovednosti, kde si obec musí sledovať svoju 

zadĺženosť, ináč jej hrozia sankcie, okrem spoluúčasti si niektoré investície uvedené v realizačnej 

finančnej časti budú po ich dokončení vyžadovať aj financie na zamestnancov a to nielen 

jednorázovo, ale už každý rok 

 

 

V Markušovciach 22. 4. 2016 

Ing. Františka Šteinerová,hlavný kontrolór obce 

 

 

 



Správa o zapracovaní pripomienok k Programu rozvoja obce Markušovce 2016 – 2020 

 

- Aktuálnosť údajov je podmienená ich dostupnosťou – niektoré údaje na úrovní obcí je možné 

získať len zo Sčítania obyvateľov, domov a bytov, ktoré sa vykonáva raz za 10 rokov a bolo 

naposledy realizované v roku 2011.  

- Upravený zdroj financovania 24 bytových jednotiek na Štátny fond rozvoja bývania 

- E-Rko doplnené 

- Ihriská – ich samotná existencia je silnou stránkou obce, ich stav a údržba je problematická, to 

je fakt. Upravené – na existenciu, nie vybudovanie ihrísk. 

- Doplnené medzi slabé stránky - zlý technický stav pamiatok v obci. Ich vysoký počet by som 

medzi slabé stránky neuvádzala, len ich stav.  

- Doplnené medzi slabé stránky - vysoký počet pohľadávok a problém s ich vymožiteľnosťou 

- Keďže v PHSR 2010 – 2015 bol medzi problémy obce zadefinovaný problém s kapacitou 

školských zariadení – konkrétne aj špeciálnej školy, je na mieste naplnenie tejto aktivity 

spomenúť v plnení PHSR 2010 – 2015, aj keď ako uvádzate, nejde o priamu kompetenciu obce. 

- 3.1 – účel tejto pamiatky bol uvedený skôr ako príklad – upravené, aby to z textu bolo jasnejšie. 

Existuje mnoho možností, ktoré by sa dali realizovať v týchto priestoroch. Ako uvádzam, je 

potrebné to riešiť komplexne a nie po častiach. Veľmi dobrým príkladom môže byť kaštieľ 

v Mojmírovciach pri Nitre, ktorý ponúka mnoho možností a komplexne ako jeden celok – 

konferenčné salóniky s rôznymi kapacitami, kde sa organizujú konferencie a firemné akcie, 

svadobná sála, ubytovanie, vínnu pivnicu, strelnicu, reštauráciu, park s fontánou, minigolfom 

a pávmi, rekreačnú časť – s krytým bazénom....širokú škálu služieb, kde si každý niečo nájde – 

či návštevník, či turista. To je len ako príklad.  

- Novú výstavbu domov – to rieši územný plán, ak je takáto požiadavka, územný plán sa 

aktualizovať môže, nie je nevyhnutné aby to bolo uvedené v Programe rozvoja obce. 

-  Upravené podľa návrhu – vzhľadom k vlastníckym právam si obec nemôže zadefinovať ako 

cieľ rekonštrukciu hradu. Obec môže vyvinúť podporné kroky k tejto aktivite. 

- Nakoľko šlo o aktualizáciu PHSR 2010 – 2015 a vzhľadom k časovému rámcu (kde sa bral do 

úvahy termín podania projektu kanalizácia obce, ku ktorému bol PHSR povinná príloha), bol 

zvolený tento spôsob. 

- Akčný plán – sa zostavuje na kratšie časové obdobie (spravidla 2-3 roky), nakoľko je obsahuje 

podrobnejšie informácie, je náročné zostavovať ho na ešte dlhšie obdobie. Rok 2017 je 

nadnesený aj vzhľadom k tomu, že nebola podaná žiadosť o NFP na kanalizáciu obce v roku 

2016 (ako to bolo prvotne naplánované ) a tak bola táto aktivita presunutá na rok 2017.  Na 

stretnutí Stavebnej komisie som poukazovala na príliš ambiciózny akčný plán, no berúc do 

úvahy tento stav, bol takto zo strany členov stavebnej komisie podporený.  

- Ak sa obecné zastupiteľstvo zhodne o odstránení nejakej aktivity, môže sa to do programu 

zapracovať. 

 

 

 

 

 

 

 

 

V Markušovciach 30.05.2016 

 

 

Ing. Eva Kapráľová, PhD. 


